
Protokół Nr XXIX/09 
z sesji Rady Gminy Górzyca 

odbytej dnia 25 czerwca 2009 r.  w sali narad Urzędu Gminy Centrum 
Spotkań Polsko-Niemieckich 

 
Przewodnicząca Rady Gminy p. Maria Syktus o godzinie 1300 otworzyła 
sesję i po powitaniu radnych oświadczyła, że zgodnie z listą obecności na sesji 
obecnych jest 13 radnych  (nieobecni radni: Bata Dziemidowicz i Maria Pakos), 
co stanowi quorum i pozwala na  podejmowanie prawomocnych uchwał. 
 
Przewodnicząca Rady poinformowała, że na podstawie § 60 ust. 4 Statutu 
Gminy Górzyca Wójt Gminy wnosi o zmianę porządku obrad sesji Rady Gminy 
Górzyca poprzez dodanie do punktu 8 punkt 8a. o treści: „Podjęcie uchwały      
w sprawie zmiany uchwały Nr XXIII/147/08 z dnia 19 grudnia 2008 r.               
w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Górzyca na rok 2009. 
 
Przewodnicząca Rady zapytała, czy radni wnoszą inne propozycje do porządku 
obrad sesji.  
 
Z uwagi na brak propozycji Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie 
proponowaną zmianę  porządku obrad o dodanie pkt 8a.  
 
W wyniku głosowania jawnego radni jednogłośnie 13 głosami „za” przyjęli 
proponowaną zmianę porządku obrad, który przedstawia się następująco: 

 
Porządek obrad sesji: 
 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przedstawienie porządku obrad sesji. 
3. Informacja Wójta Gminy z działalności Wójta w okresie 

międzysesyjnym. 
4. Podjęcie uchwały w sprawie określenia zasad udzielania i rozmiaru 

obniżek tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć 
dydaktycznych, wychowawczych i opiekuńczych prowadzonych 
bezpośrednio z uczniami albo na ich rzecz dyrektorom i wicedyrektorom 
szkół Gminy Górzyca. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie określenia tygodniowego obowiązkowego 
wymiaru godzin zajęć nauczycieli zatrudnionych w szkołach 
prowadzonych przez Gminę Górzyca niewymienionych w art. 42 ust. 3 
Karty Nauczyciela. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały 
dotyczącej lokalizacji targowiska gminnego w Górzycy oraz określenia 
stawek opłaty targowej. 

 



7. Podjęcie uchwały w sprawie nie wyrażenia zgody na wyodrębnienie          
w budżecie  gminy środków stanowiących fundusz sołecki. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie  zaciągnięcia kredytu długoterminowego. 
8a.Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXIII/147/08 z dnia 19  
     grudnia 2008 r. w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Górzyca na rok  
     2009. 
9. Informacja w sprawie przynależności Gminy Górzyca do Związku 

Międzygminnego Odra-Warta. 
10. Plan działań szkół i Gminnego Ośrodka Kultury w okresie wakacyjnym. 
11. Sprawozdanie z działalności Warsztatu Terapii Zajęciowej za 2008 rok.  
12. Sprawozdanie Kierownika Zespołu z realizacji zadań Zespołu ds. 

Funduszy Strukturalnych UE. 
13. Przyjęcie protokołu XXVIII sesji Rady Gminy Górzyca. 
14. Interpelacje radnych Rady Gminy. 
15. Wolne wnioski i informacje. 
16. Zakończenie obrad XXIX sesji Rady Gminy. 

 
Realizacja porządku: 
 
Ad. 1 i 2 
Zrealizowano na wstępie 
 
Ad. 3 
Informacja Wójta Gminy z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 
 
Informację z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym przedstawił Wójt 
Gminy Robert Stolarski – informacja stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu. 
 
Ad. 4 
Podjęcie uchwały w sprawie określenia zasad udzielania i rozmiaru obniżek 
tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dydaktycznych, 
wychowawczych i opiekuńczych prowadzonych bezpośrednio z uczniami albo 
na ich rzecz dyrektorom i wicedyrektorom szkół Gminy Górzyca. 
 
Projekt uchwały przedstawiła i omówiła podinsp. ds. oświaty Katarzyna 
Pakos. W uzasadnieniu poinformowała, że przedmiotowa uchwała podjęta 
została ze względu na liczne zmiany w przepisach dotyczących oświaty, 
głównie w ustawie o systemie oświaty, ustawie Karta Nauczyciela, jak również 
przez wprowadzenie w szkołach nowej podstawy programowej. Zmiany te 
spowodowały, iż na dyrektorach szkół ciąży obecnie więcej obowiązków. 
Zgodnie z art. 42 ust. 6 i ust. 7 pkt 2 ustawy z dnia 26 stycznia 1982 roku – 
Karta Nauczyciela (Dz. U. z 2006 r., Nr 97, poz. 674 z późn. zm.) organ 

 



prowadzący szkołę określa zasady udzielania dyrektorom i wicedyrektorom        
i rozmiar obniżek tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć 
dydaktycznych, wychowawczych i opiekuńczych prowadzonych bezpośrednio   
z uczniami albo na ich rzecz. Dotychczas obowiązkowy wymiar godzin zajęć 
dydaktycznych dyrektorów i wicedyrektorów szkół wynosił: 
− Dyrektor Zespołu Szkół – 3 godziny, 
− Wicedyrektor Zespołu Szkół – 10 godzin, 
− Dyrektor Szkoły Podstawowej liczącej 7 oddziałów – 8 godzin. 
Obniżenie pensum dyrektorom sugerowało również Kuratorium Oświaty  
w Gorzowie Wlkp. na spotkaniu z dyrektorami i przedstawicielami organów 
prowadzących szkoły dotyczącym nowej podstawy programowej. Dodała, że 
uchwała została zaopiniowana przez Związek Nauczycielstwa Polskiego. 
Przewodnicząca Rady stwierdziła, że projekt uchwały omawiany był na 
wspólnym posiedzeniu komisji stałych rady w dniu 23 czerwca 2009 r. i został 
zaopiniowany pozytywnie. 
    
Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję. 
 
Radni nie wnieśli żadnych uwag i wniosków w związku z czym 
Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie w sprawie podjęcia uchwały. 
 
W wyniku głosowania jawnego Rada Gminy na ustawowy skład Rady 15  
radnych, przy obecności na sesji 11 radnych,  jednogłośnie podjęła uchwałę  Nr 
XXIX/176/09 w sprawie określenia zasad udzielania i rozmiaru obniżek 
tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dydaktycznych, 
wychowawczych i opiekuńczych prowadzonych bezpośrednio z uczniami albo 
na ich rzecz dyrektorom i wicedyrektorom szkół Gminy /uchwała stanowi 
załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Ad. 5 
Podjęcie uchwały w sprawie określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru 
godzin zajęć nauczycieli zatrudnionych w szkołach prowadzonych przez Gminę 
Górzyca niewymienionych w art. 42 ust. 3 Karty Nauczyciela. 
 
Projekt uchwały przedstawiła i omówiła podinsp. ds. oświaty Katarzyna 
Pakos. Nr XXIX/177/09 W uzasadnieniu poinformowała, że konieczność 
podjęcia uchwały wynika ze zmiany art. 42 ust. 7 1 ustawy z dnia 26 stycznia 
1982 roku – Karta Nauczyciela (Dz. U. z 2006 r., Nr 97, poz. 674 z późn. zm.).  
§ 32 ust. 2 rozporządzenia Prezesa Rady Ministrów z dnia 20 czerwca 2002 r. w 
sprawie "Zasad techniki prawodawczej" (Dz. U. Nr 100, poz. 908) stanowi, że 
jeżeli zmienia się treść przepisu upoważniającego do wydania aktu 
wykonawczego w ten sposób, że zmienia się rodzaj aktu wykonawczego albo 
zakres spraw przekazanych do uregulowania aktem wykonawczym lub 

 



wytyczne dotyczące treści tego aktu, przyjmuje się, że taki akt wykonawczy 
traci moc obowiązującą z dniem wejścia w życie ustawy zmieniającej treść 
przepisu upoważniającego. Ilość godzin obowiązkowego wymiaru godzin zajęć 
nauczycieli: pedagoga, psychologa i logopedy nie uległa zmianie. Dodała, że 
uchwała została zaopiniowana przez Związek Nauczycielstwa Polskiego. 
 
Przewodnicząca Rady stwierdziła, że projekt uchwały omawiany był na 
wspólnym posiedzeniu komisji stałych rady w dniu 23 czerwca 2009 r. i został 
zaopiniowany pozytywnie. 
 
Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję. 
 
Radni nie wnieśli żadnych uwag i wniosków w związku z czym 
Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie w sprawie podjęcia uchwały. 
 
W wyniku głosowania jawnego Rada Gminy na ustawowy skład Rady 15  
radnych, przy obecności na sesji 13 radnych,  jednogłośnie podjęła uchwałę  Nr 
XXIX/177/09 w sprawie określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru 
godzin zajęć nauczycieli zatrudnionych w szkołach prowadzonych przez Gminę 
Górzyca niewymienionych w art. 42 ust. 3 Karty Nauczyciela /uchwała stanowi 
załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Ad. 6 
Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie miejsca lokalizacji 
targowiska gminnego oraz określenia stawek opłaty targowej na targowisku oraz 
w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały dotyczącej lokalizacji 
targowiska gminnego w Górzycy oraz określenia stawek opłaty targowej. 
 
Projekt uchwały przedstawiła i omówiła Sekretarz Gminy Maria Palichleb. W 
uzasadnieniu poinformowała radnych, że art. 16 ust. 1, 3 i 4 ustawy o ogłaszaniu 
aktów normatywnych i niektórych innych aktów prawnych określa, że jeżeli 
liczba zmian w uchwale jest znaczna lub gdy uchwała była wielokrotnie 
uprzednio nowelizowana i posługiwanie się tekstem uchwały jest utrudnione 
właściwy organ do wydania aktu normatywnego ogłasza tekst jednolity  
uchwały. Tekst jednolity ogłasza się w formie  obwieszczenia w dzienniku 
urzędowym, w którym dany akt ogłoszono. Ponieważ uchwała była zmieniana 
dwukrotnie, w tym zmieniony został także tytuł uchwały, uznaje się za zasadne 
przygotowanie tekstu jednolitego uchwały. Ponadto przedstawiła zamieszczone 
zmiany w projekcie uchwały.  
 
Przewodnicząca Rady stwierdziła, że projekt uchwały omawiany był na 
wspólnym posiedzeniu komisji stałych rady w dniu 23 czerwca 2009 r. i został 
zaopiniowany pozytywnie. 

 



 
Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję. 
 
Radni nie wnieśli żadnych uwag i wniosków w związku z czym 
Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie w sprawie podjęcia uchwały. 
 
W wyniku głosowania jawnego Rada Gminy na ustawowy skład Rady 15  
radnych, przy obecności na sesji 13 radnych,  jednogłośnie podjęła uchwałę  Nr 
XXIX/178/09 w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały dotyczącej 
lokalizacji targowiska gminnego w Górzycy oraz określenia stawek opłaty 
targowej /uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Ad. 7 
Podjęcie uchwały w sprawie nie wyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie  
gminy środków stanowiących fundusz sołecki. 
 
Projekt uchwały przedstawił i omówił Insp. ds. podatków, opłat i funduszy 
strukturalnych dla rolnictwa Tomasz Nerko, który poinformowała że zgodnie 
z art. .1 ust 1 ustawy z dnia 20 lutego 2009 r. o funduszu sołeckim (Dz.U.           
z 2009, Nr 52, 420) Rada Gminy rozstrzyga o wyodrębnieniu w budżecie gminy 
środków stanowiących fundusz sołecki, zwany dalej „funduszem”, do dnia 31 
marca roku poprzedzającego rok budżetowy, podejmując uchwałę, w której 
wyraża zgodę albo nie wyraża zgody na wyodrębnienie funduszu w roku 
budżetowym.  Zgodnie z art. 6 w  2009 r. Rada Gminy podejmuje uchwałę, o 
której mowa w art. 1 ust. 1 do dnia 30 czerwca. 
 
Przewodnicząca Rady stwierdziła, że projekt uchwały omawiany był na 
wspólnym posiedzeniu komisji stałych rady w dniu 23 czerwca 2009 r. i został 
zaopiniowany pozytywnie. 
 
Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję. 
 
Radni nie wnieśli żadnych uwag i wniosków w związku z czym 
Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie w sprawie podjęcia uchwały. 
 
W wyniku głosowania jawnego Rada Gminy na ustawowy skład Rady 15  
radnych, przy obecności na sesji 13 radnych,  jednogłośnie podjęła uchwałę  Nr 
XXVIII/179/09 w sprawie nie wyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie  
gminy środków stanowiących fundusz sołecki /uchwała stanowi załącznik do 
niniejszego protokołu. 
 
Ad. 8 
Podjęcie uchwały w sprawie  zaciągnięcia kredytu długoterminowego. 

 



 
Projekt uchwały przedstawiła  i omówiła Skarbnik Gminy Beata 
Gołębiowska. W uzasadnieniu poinformowała radnych, że projekt uchwały 
sporządzono na podstawie art. 18 ust. 2 pkt 9 lit. C ustawy z dnia 8 marca 1990 
r. o samorządzie gminnym, który podkreśla że do wyłącznej właściwości rady 
należy podejmowanie uchwał w sprawach majątkowych gminy, 
przekraczających zakres zwykłego zarządu, dotyczących zaciągania 
długoterminowych pożyczek i kredytów. Kredyt długoterminowy w wysokości 
1.800.000 zł na lata 2009-2019 zostanie zaciągnięty w celu zachowania 
płynności finansowej z przeznaczeniem na realizację rozpoczętych już zadań 
inwestycyjnych i pokrycie bieżących kosztów Gminy Górzyca. Dodała, że 
całkowitą spłatę kredytu planuje się na dzień 31.12.2019 r.  
 
Przewodnicząca Rady stwierdziła, że projekt uchwały omawiany był na 
wspólnym posiedzeniu komisji stałych rady w dniu 23 czerwca 2009 r. i został 
zaopiniowany pozytywnie. 
 
Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję. 
 
Radny Ryszard Dębiński zadał następujące pytania: jaka jest łączna wysokość 
niespłaconych kredytów przez Gminę Górzyca? Czy przewidywane dochody 
Gminy Górzyca w latach przyszłych pozwolą bez problemów spłacić 
zaciągnięte kredyty? 
Skarbnik Gminy odpowiedziała, że zaciągnięte kredyty łącznie nie 
przekraczają wysokości 54% budżetu Gminy Górzyca na 2009 r. Spłaty 
kredytów dokonywane będą z dochodów gminy. Kredyt na spłatę wcześniej 
zaciągniętych kredytów jest planowany i  uchwalony został uchwałą budżetową 
na rok 2009 w miesiącu grudniu 2008 r. Dodała, że są duże nadzieje na dochody 
z tzw. podatku liniowego od wiatraków, a przewiduje się że inwestycja ruszy     
w roku 2011. W Urzędzie Gminy i jednostkach organizacyjnych gminy 
wprowadzono oszczędności w wydatkach i ograniczono je do koniecznych. 
Kredyt pozwoli na zlikwidowanie istniejącego deficytu budżetu w roku 
bieżącym i będziemy starali się uruchomić jego jak najmniejszą kwotę. 
 
Radni nie wnieśli innych uwag i wniosków w związku z czym Przewodnicząca 
Rady zarządziła głosowanie w sprawie podjęcia uchwały. 
 
W wyniku głosowania jawnego Rada Gminy na ustawowy skład Rady 15  
radnych, przy obecności na sesji 13 radnych,  jednogłośnie 13 głosami „za” 
podjęła uchwałę  Nr XXIX/180/09 w sprawie zaciągnięcia kredytu 
długoterminowego /uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
 

 



Ad. 8a 
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXIII/147/08 z dnia 19      
grudnia 2008 r. w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Górzyca na rok 2009. 
 
Projekt uchwały przedstawiła i omówiła Skarbnik Gminy Beata Gołębiowska. 
W uzasadnieniu poinformował radnych, że zmienia się załącznik nr do uchwały 
Nr XXIII/147/09 Rady Gminy Górzyca z dnia 19 grudnia 2009 r. w sprawie 
uchwalenia budżetu Gminy Górzyca na 2009 r. „Limity wydatków na 
wieloletnie programy inwestycyjne w latach 2009-2011” . Zmiany są zawarte w 
załączniku nr 3 do omawianego projektu uchwały. 
 
Przewodnicząca Rady stwierdziła, że projekt uchwały omawiany był na 
wspólnym posiedzeniu komisji stałych rady w dniu 23 czerwca 2009 r. i został 
zaopiniowany pozytywnie. 
 
Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję. 
 
Radni nie wnieśli żadnych uwag i wniosków w związku z czym 
Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie w sprawie podjęcia uchwały. 
 
W wyniku głosowania jawnego Rada Gminy na ustawowy skład Rady 15  
radnych, przy obecności na sesji 13 radnych,  jednogłośnie podjęła uchwałę  Nr 
XXVIII/181/09 w sprawie zmiany uchwały Nr XXIII/147/08 z dnia 19      
grudnia 2008 r. w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Górzyca na rok  /uchwała 
stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Ad. 9 
Informacja w sprawie przynależności Gminy Górzyca do Związku 
Międzygminnego Odra-Warta. 
 
Informację przedstawił i omówił Gł. spec. ds. budownictwa, inwestycji gosp. 
przestrzennej i dróg Kazimierz Boguszewicz.  
 
Sekretarz Gminy odpowiadając na pytanie zgłoszone przez radną Marię Pakos 
na wspólnym posiedzeniu komisji Rady Gminy dniu 23 czerwca 2009 r. 
poinformowała, że w roku 2007 gminy – uczestnicy Związku Międzygminnego 
Odra-Warta zwróciły się z apelem do rządu Rzeczypospolitej Polskiej o 
podjęcie działań mających na celu eliminacje praktyk dyskryminujących firmy 
w naszym regionie, gdzie Media Odra-Warta zobowiązana została do budowy 
magazynu na gaz. Rząd odniósł się negatywnie do apeli gmin, zasłaniając się 
bezpieczeństwem energetycznym Polski. Obecnie EWE energia Sp. z o.o. 
prowadzi rozmowy z prywatnym przedsiębiorcą, który zabezpieczy do 50 
milionów m3 gazu i zaimportuje gaz dla EWE. Dodatkowo PGNiG wyodrębniło 

 



przedsiębiorstwo, którego zadaniem będzie zabezpieczenie gazu dla wszystkich 
importerów, w tej sprawie również trwają rozmowy. Jest zapewnienie EWE, że 
od 2010 roku ruszą kolejne inwestycje gazowe na naszym terenie. 
 
Radni nie wnieśli innych pytań i uwag. Informacja została przyjęta w 
głosowaniu jawnym jednogłośnie 13 głosami „za”/ sprawozdanie stanowi 
załącznik do protokołu. 
 
Ad. 10 
Plan działań szkół i Gminnego Ośrodka Kultury w okresie wakacyjnym. 
 
Plany działań szkół omówiły Dyrektorki szkół oraz Dyrektor Gminnego 
Ośrodka Kultury Małgorzata Gniewczyńska. 
 
Radni nie wnieśli żadnych pytań i uwag. Plany działań szkół i GOK zostały 
przyjęte w głosowaniu jawnym jednogłośnie 13 głosami „za”/ sprawozdanie 
stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 11 
Sprawozdanie z działalności Warsztatu Terapii Zajęciowej za 2008 rok.  
 
Sprawozdanie przedstawiła i omówiła Kierownik Warsztatu Terapii 
Zajęciowej Monika Karasińska. 
 
Przewodniczący komisji rewizyjnej Rady Gminy  Ryszard Dębiński 
odczytał treść protokołu kontroli Warsztatu Terapii Zajęciowej przeprowadzonej 
w dniu 22 czerwca br. 
 
Radni nie wnieśli żadnych pytań i uwag. Sprawozdanie zostało przyjęte w 
głosowaniu jawnym jednogłośnie 13 głosami „za”/ sprawozdanie stanowi 
załącznik do protokołu. 
 
Ad. 12 
Sprawozdanie Kierownika Zespołu z realizacji zadań Zespołu ds. Funduszy 
Strukturalnych UE. 
 
Sprawozdanie przedstawił i omówił Kierownik Zesp. ds. Funduszy UE  Wójt 
Gminy Robert Stolarski. 
 
Radni nie wnieśli żadnych pytań i uwag. Sprawozdanie zostało przyjęte w 
głosowaniu jawnym jednogłośnie 13 głosami „za”/ sprawozdanie stanowi 
załącznik do protokołu. 
 

 



Ad. 13 
Przyjęcie protokołu XXVIII sesji Rady Gminy Górzyca. 
 
Przewodnicząca Rady zwróciła się z zapytaniem czy radni zgłaszają uwagi do 
protokołu z obrad XXVIII sesji Rady Gminy. 
 
Radni nie zgłosili uwag do protokołu i w wyniku głosowania jawnego protokół 
został przyjęty jednogłośnie 13 głosami „za”. 

 
Ad. 14 
Interpelacje radnych Rady Gminy. 
 
Radny Krzysztof Bańka poinformował, że w trakcie przeprowadzania kontroli 
Warsztatu Terapii Zajęciowej w Żabicach przez komisję rewizyjną stwierdzono, 
że jednostka boryka się z problemem nieszczelności instalacji grzewczej. 
Kierownik nie zgłosiła tego problemu Wójtowi Gminy, a jest to dość uciążliwe. 
Kierownik WTZ Monika Karasińska stwierdziła, że faktycznie są problemy z 
nieszczelnością instalacji grzewczej i ma nadzieję że sama rozwiąże ten problem 
w okresie wakacyjnym. 

 
Ad. 15 
Wolne wnioski i informacje. 
 
1) Sprawozdanie Klubu Sportowego ODRA. 
Prezes Klubu Sportowego ODRA pan Grzegorz Dereń stwierdził, że  
dotacja przekazywana przez gminę na działalność klubu nie wystarcza na 
realizację zadań klubu. W dalszym ciągu sytuacja finansowa jest bardzo i KS 
ODRA jest zadłużony. Stwierdził, że sytuacja klubu jest bardzo trudna i bez 
pomocy Urzędu Gminy nie poradzą sobie. Są problemy z pozyskaniem środków 
od sponsorów. Klub posiada zadłużenie w łącznej wys. 12.696,95 zł, są to 
niezapłacone faktury:   
- Bar  „Co nie co” w Górzycy za wyżywienie piłkarzy kontraktowych 6.082,50 
zł;  
- Spółdzielnia Mieszkaniowa 1.303,44 zł; 
- usługi transportowe „Gajewski” 460 zł; 
- GOK Górzyca 2.996 zł 
- EASY SPORT 110,01 zł 
- ZPN 1.745 zł  
Prezes złożył wniosek o dofinansowanie działalności Klubu Sportowego ODRA 
w roku bieżącym o kwotę 15.000 zł. Stwierdził, że ta kwota pozwoli zakończyć 
problemy finansowe klubu. 
 

 



Radny Ryszard Dębiński stwierdził, że wejście do IV ligi to nie tylko sukces     
i zadowolenie, ale również wiążą się z tym awansem  pewne obowiązki. Klub 
musi ponosić tego koszta, m.in. opłacanie zawodników. Sponsorzy dzisiaj 
deklarują pomoc jednak za jakiś czas może okazać się, że ich nie będzie. Dodał, 
że faktycznie klub boryka się z dużymi problemami finansowymi, nie są 
jednostką dochodową i jeżeli samorząd im nie pomoże to nie poradzą sobie.  
Wójt Gminy Robert Stolarski stwierdził, że finanse klubu sportowego to 
bardzo drażliwy temat dla opinii społecznej. Przypomniał, że pełniąc funkcję 
Prezesa Klubu Sportowego ODRA dobrze poznał zadania klubu od kulis. 
Wszystkie dochody i wydatki klubu są rejestrowane. IV liga jest ligą 
półzawodową i stawia inne wymagania klubowi. Musimy sobą coś 
reprezentować, aby się utrzymać na dotychczasowym poziomie. Ponieważ jest 
to liga półzawodowa, zawodnicy muszą otrzymywać wynagrodzenie. 
Wymagane jest również, aby działały drużyny młodzieżowe. W naszej gminie 
brak jest zaangażowania społecznego w rozwój sportu. Kibice z natury 
krytykują wszystkie poczynania klubu, jednak brak z ich strony wsparcia             
i zaangażowania w działalność klubu . Są trudności z pozyskaniem sponsorów    
z uwagi na brak zakładów pracy i inwestorów na terenie gminy. 
Przewodnicząca Rady Gminy podsumowując wcześniejsze wypowiedzi 
stwierdziła, że brak jest zaangażowania rodziców w rozwój sportu wśród dzieci    
i młodzieży, co sama jako nauczyciel obserwuje. Nasze społeczeństwo nie jest 
jeszcze do tego gotowe.   
Przewodnicząca Rady spytała, czy dofinansowanie w kwocie 15 tys. zł pozwoli 
na zamknięcie sezonu bez zadłużeń i załatwi wszystkie problemy finansowe 
klubu? 
Wiceprezes Klubu Sportowego ODRA Krzysztof Krupa odpowiedział, że 
dofinansowanie pozwoli na dotrwanie do końca sezonu i rozwiąże problemy 
klubu. 
Radny Ryszard Dębiński stwierdził, że być może został popełniony błąd, który 
skutkuje teraz brakiem zaangażowania większości rodziców w wychowanie 
sportowe dzieci. Być może organizowanie tzw. „czynów społecznych” 
zmieniłoby tę sytuację. 
Wiceprezes klubu Krzysztof Krupa poinformował, że planuje się organizację 
cyklu imprez sportowych dla dzieci i młodzieży z naciskiem na włączenie się               
i uczestnictwie w nich rodziców. 
Przewodnicząca Rady z uwagi na brak dalszej dyskusji przekazała ten temat 
dla Skarbnika Gminy o rozważenie możliwości wsparcia finansowego Klubu 
Sportowego ODRA. 
 
2) Sołtys sołectwa Pamięcin Krzysztof Urbański przekazał następujące 
wnioski: 
- wykonanie podjazdu w ramach likwidacji barier architektonicznych przy 
świetlicy wiejskiej w Pamięcinie; 

 



- pomoc w walce z plagą lisów i kun, które wyrządzają szkody w 
gospodarstwach rolnych i zagrażają ludziom. 
 
3) Sołtys sołectwa Żabice  Joanna Ścigaj spytała jakie argumenty 
zdecydowały o nieuchwaleniu funduszu sołeckiego? 
Wójt Gminy odpowiedział, że głównym powodem są ograniczone możliwości 
finansowe gminy. Rozpoczęte inwestycje pochłaniają znaczną część środków 
gminy, są to zadania priorytetowe, a sytuacja finansowa gminy nie pozwala na 
wyodrębnienie dodatkowych środków na fundusz sołecki. Dodał, że w ramach 
funduszu sołeckiego poszczególne sołectwa same wykonywałyby czynności 
związane m.in. z wykaszaniem traw i inne związane z utrzymaniem obiektów 
użytku publicznego, które wykonywane są obecnie przez Zakład Gospodarki 
Komunalnej. Stwierdził, że jego zdaniem sołectwa nie są jeszcze gotowe na 
podjęcie się takich zadań. 
 
4) Radny Ryszard Dębiński – w miejscowości Ługi Górzyckie oddano do 
użytku boisko sportowe, wraz z infrastrukturą przygotowaną do wypoczynku, na 
którym znajduje się tzw. „grzybek” oraz miejsce z ławeczkami. Radny zwrócił 
uwagę na narzekania mieszkańców Ługów Górzyckich w sprawie plagi 
szczurów oraz wykonania przez Urząd Gminy zbyt wąskiego chodnika, który 
uniemożliwia poruszanie się pojazdów. 
Wójt Gminy stwierdził, że wykonano boisko sportowe i ławeczki, po przejęciu 
gruntów od Agencji Nieruchomości Rolnych zorganizujemy dalsze prace.  
Kierownik Zakładu Gospodarki Komunalnej Zbigniew Nerko odpowiedział, 
że mieszkańcy Ługów Górzyckich są specyficzną społecznością. Na ich 
wniosek zlikwidowane zostało ogrodzenie uniemożliwiające poruszanie się 
mieszkańców, wykonany został chodnik pozwalający  na wygodne przejście 
jednak nie ma końca ich pomysłów. 
Przewodnicząca Rady Gminy zaproponowała, aby wnioski zgłaszane przez 
mieszkańców Ługów Górzyckich były analizowane bardzo rozsądnie i na 
pewno nie możemy za wiele obiecywać. 
 
Ad. 16 
Zakończenie obrad XXIX sesji Rady Gminy.  
 
Przewodnicząca Rady - z uwagi na wyczerpanie porządku obrad oraz brak 
dalszej dyskusji zamykam obrady sesji. Godz. 1515 

 
 

Przewodniczący Rady Gminy  
(-)  Maria Syktus 

Na tym protokół zakończono. 
Protokołowała Grażyna Markowska. 

 



 

 


